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Voorwoord 
 
Op basis van de uitslag van de gemeenteraadsverkiezingen hebben wij, CDA, WOS, Hoeven 2000, 
O.N.S. Halderberge en Gemeenschapsbelangen Halderberge het initiatief genomen om een college 
te vormen. In verband met de taakstelling die de gemeente Halderberge zichzelf oplegt voor de 
komende jaren, mede gelet op de bezuinigingen waar de lokale overheid voor gesteld staat, achten 
wij het van belang een brede coalitie te vormen. Een coalitie die mag rekenen op ruime steun in de 
raad.  
 
Ons uitgangspunt is de komende jaren een andere bestuurscultuur te verwezenlijken in 
Halderberge. Een bestuurscultuur die is gebaseerd op vertrouwen, voortvarendheid en optimisme. 
We willen niet terug zien op het verleden, maar vooruit kijken naar de toekomst. Halderberge heeft 
zich in 2009 namelijk tot taak gesteld onder andere de centra te herontwikkelen in de vijf kernen: 
Bosschenhoofd, Hoeven, Oud Gastel, Oudenbosch en Stampersgat. In deze Centrumplannen 
wordt woonruimte gecreëerd die is afgestemd op de behoeften die leven bij de bewoners. Om de 
kernen leefbaar te houden zijn bovendien ondersteunende voorzieningen nodig op het gebied van 
welzijn en zorg. De tijdige realisering van deze plannen is ambitieus, maar realistisch.  
 
Zoals hiervoor al aangehaald staat de lokale overheid voor omvangrijke bezuinigingen. Hoe hoog 
die voor Halderberge zijn was bij het opstellen van dit raadsprogramma nog niet bekend. Wel is 
duidelijk dat de gemeente de komende jaren belangrijke keuzes moet maken. Wij zijn van mening 
dat de centrumplannen in ieder geval gerealiseerd moeten worden. De leefbaarheid van de kernen 
staat immers voorop.  
 
Met inachtneming van deze uitgangspunten hebben wij in goed onderling overleg dit 
‘Raadsprogramma op hoofdlijnen’ opgesteld. Vertrouwen in elkaar en in anderen staat voorop. 
Daarom hebben wij de andere fracties in de raad vooraf uitgenodigd kenbaar te maken wat zij 
wezenlijk achten voor dit raadsprogramma. Bovendien hebben wij ze in gelegenheid gesteld te 
reageren op het concept-Raadsprogramma.  
 
Met de wetenschap dat het uiteindelijk tot de bevoegdheid van het college behoort doen wij in dit 
raadsprogramma niettemin een eerste voorzet voor de portefeuilleverdeling en de verdeling van de 
wethoudersposten. Dat hangt samen met onze ideeën over de wijze waarop projecten in 
Halderberge volgens ons moeten worden aangestuurd.  
 
Wij hebben er alle vertrouwen in dat dit ‘Raadsprogramma op hoofdlijnen’ een goede basis vormt 
voor samenwerking in de komende vier jaren. En hoewel het financieel economisch geen 
gemakkelijke jaren worden zien wij de toekomst van Halderberge en de kernen die daar deel van uit 
maken met vertrouwen tegemoet.  
 
 
 
Jan Paantjens  CDA 
Jan Akkermans WOS 
Ad Wijnen  Hoeven 2000 
Toos Ossenblok O.N.S. Halderberge 
Jurgen Pertijs  Gemeenschapsbelangen Halderberge    
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1. BESTUUR EN DIENSTVERLENING 
 
1.1  Regionale samenwerking  
De regio West-Brabant bevindt zich tussen de grote Europese wereldhavens Rotterdam en 
Antwerpen. De dynamiek van die economische trekkers biedt West-Brabant de mogelijkheid zich te 
ontwikkelen tot een economisch en sociaal vitale regio. Dat stelt de gezamenlijke West-Brabantse 
gemeenten in staat zelf te bepalen wat er in hun regio gebeurt. Door samenwerking en een 
gezamenlijke lobby kunnen zij financiële bijdragen vragen voor de ontwikkeling van de regio West-
Brabant. Hiervoor is het belangrijk dat Halderberge, samen met de andere deelnemende 
gemeenten, de doelstellingen uitvoert die zijn omschreven in de Strategische Agenda. Daarom 
moeten we de samenwerking op het gebied van bereikbaarheid, duurzaamheid, economie, ruimte 
en voorzieningen in West-Brabant doorontwikkelen. 
 
De forse ombuigingsinspanningen waar de gemeentelijke overheid voor staat kunnen leiden tot 
samenwerking op het gebied van de bedrijfsvoering. Een verdere ontwikkeling en koppeling van 
adequate communicatie- en informatiesystemen is noodzakelijk. Om op regionaal niveau samen te 
werken is vertrouwen nodig in elkaar en wederzijds respect, als ook het betrekken en informeren 
van de gemeenteraden. Hiermee ontstaat slagkracht om nieuwe activiteiten naar de regio West-
Brabant te trekken. Dit vergroot de vitaliteit van de regio en maakt die nog aantrekkelijker voor de 
burger om te wonen, te werken en te recreëren.  
 
We vinden het gewenst vanuit het huidige takenpakket te beoordelen of het mogelijk is met andere 
gemeenten tot verdere samenwerking te komen. Dat geldt vooral voor een aantal uitvoerende 
taken. Gelet op de schaal van Halderberge kunnen voordelen worden bereikt door bundeling van 
taken.  
 
1.2  Visie op de ontwikkeling van de kernen 
De gemeente heeft de afgelopen jaren fors geïnvesteerd in het opstellen van gebiedsvisies voor de 
vijf kernen die samen de gemeente Halderberge vormen: Bosschenhoofd, Hoeven, Oud Gastel, 
Oudenbosch en Stampersgat. Deze gebiedsvisies staan bekend als de Centrumplannen en zijn 
eind 2009 op hoofdlijnen door de raad vastgesteld. De contouren voor de ontwikkeling van deze 
Centrumplannen zijn nu bekend en moeten nu verder worden uitgewerkt. Wij merken op dat het 
voor ons belangrijk is zo veel als mogelijk te bouwen op basis van de daadwerkelijk aanwezige 
behoeften en we willen het voorzieningenpakket daar ook op af stemmen. We spreken dan over 
een samenhangend pakket maatregelen op het gebied van wonen, welzijn en zorg. Dat kunnen we 
als gemeente niet alleen realiseren. We betrekken daar uitdrukkelijk onze externe partners bij. 
Investeren in leefbaarheid betekent daarom dat ook woningstichtingen en projectontwikkelaars 
daarin participeren. Om de benodigde voorzieningen op een verantwoorde wijze te exploiteren is 
maatschappelijk verantwoord ondernemen wenselijk  
 
De Centrumplannen hebben betrekking op de vijf kernen. Daarbij verliezen we niet uit het oog dat 
Halderberge één gemeente vormt. Het gemeentelijk belang prevaleert, maar met behoud van de 
eigen identiteit van de kernen.  
 
1.3  Toekomstvisie 2020 
De gemeente zal zo mogelijk in 2010 beschikken over een Structuurvisie. Deze heeft betrekking op 
de hele gemeente en legt voor de komende jaren het ruimtelijk beleid op hoofdlijnen vast. De 
Structuurvisie is een ontwikkelingslijn richting burgers, maatschappelijke organisaties, (agrarische) 
bedrijven en andere overheden en vormt zo de grondlegger bij het opstellen van nieuwe 
bestemmingsplannen.  
 
Het ontwikkelen van een visie op langere termijn achten wij noodzakelijk om maximaal in te kunnen 
spelen op allerlei ontwikkelingen die op ons afkomen. Dat zullen enerzijds wettelijke ontwikkelingen 
zijn, maar anderzijds spelen ook de autonome ontwikkelingen een rol. Daarom willen we een 
toekomstvisie voor de jaren tot 2020 laten opstellen voor het totale beleid van de gemeente.  
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Deze moet in beeld brengen wat op de lange termijn de grote uitdagingen voor Halderberge zijn en 
waar we ons op moeten richten. In deze Toekomstvisie 2020 moeten onderwerpen als 
economische en ruimtelijke ontwikkelingen, mogelijke krimp van de bevolking en vergrijzing aan de 
orde komen. Duidelijk moet worden wat de gevolgen zijn van deze ontwikkelingen op de 
leefbaarheid, het welzijn en de zorg.  
 
1.4  Dienstverlening en publiekszaken 
Vanaf 2015 zal de gemeente het overheidsloket zijn voor de burger. Alle vragen van de burger aan 
de overheid lopen dan via de gemeenten. Dat wordt ook wel ‘de gemeente als eerste overheid’ 
genoemd. Daarom staat voor de komende jaren de dienstverlening voorop. Denken vanuit de vraag 
en de behoefte van de klant betekent een andere manier van werken.  
  
Het terugdringen van overbodige regelgeving en vermindering van de lastendruk heeft nog niet tot 
het gewenste resultaat geleid. Wij moeten er daarom alles aan blijven doen om de overbodige 
regelgeving en de lastendruk naar burgers en bedrijven nog verder te verminderen. De invoering 
van de omgevingsvergunning zal daar een belangrijke bijdrage aan leveren.  
 
Verder streven wij naar een open en vroegtijdige communicatie met onze klanten. Denk aan 
burgers, bedrijven en instellingen. Om dat mogelijk te maken sluiten we zo veel als mogelijk aan bij 
de ondersteuningsprogramma's van de Vereniging van Nederlandse Gemeenten (VNG) en passen 
we die, waar mogelijk, toe. 
 
1.5  Organisatie 
We hebben te maken met mondige en betrokken burgers die invloed willen uitoefenen op het 
gemeentelijke beleid. Een optimale betrokkenheid van de burger is daarom gewenst, vooral waar 
het gaat om zaken die spelen in de eigen woon- en leefomgeving, maar ook bij de ontwikkeling en 
vormgeving van het beleid. Van de gemeente wordt steeds meer verwacht dat ze de regiefunctie 
vervult. Samenwerking en vertrouwen in elkaar staan daarbij voorop. 
 
De gemeente ontwikkelt zich van beheergemeente naar ontwikkelgemeente. Hierbij horen andere 
competenties. De ontwikkeling van de Centrumplannen verlangt een nauwe samenwerking met 
externe partners. Dat vergt zowel op bestuurlijk als ambtelijk niveau een projectmatige aanpak.  
 
1.6  Locale democratie 
We stellen een goede communicatie met de burgers in een zo vroeg mogelijk stadium centraal. Het 
gaat daarbij om interactieve beleidsvorming, waarvan de vorm per onderwerp kan variëren. Zo zal 
telkens moeten worden beoordeeld hoe we zo goed mogelijk met de burger kunnen communiceren. 
De burgerparticipatie moet vanuit heldere kaders worden georganiseerd. De communicatie over de 
centrumplannen ervaren wij als uitermate belangrijk. 
 
 
2. OPENBARE ORDE EN VEILIGHEID 
 
De inwoners van Halderberge moeten zich veilig voelen in hun eigen woon- en leefomgeving. 
Daarom moeten we doorgaan met het opstellen van integrale dorps-ontwikkelingsplannen (IDOP’s). 
Doelstelling is aan te geven wat op langere termijn binnen onze kernen moet gebeuren. Ook vinden 
we dat meer geïnvesteerd moet worden in de dagelijkse veiligheidsproblematiek.  
 
Binnen de mogelijkheden die er zijn verlangen wij een maximale inzet van de wijkagenten voor hun 
kerntaak. Zij moeten zo veel mogelijk zichtbaar zijn in de wijken en de beschikbare tijd optimaal 
spenderen aan eigenlijke taken, zoals het vroegtijdig signaleren van problemen en oplossen van 
knelpunten. 
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3. OPENBARE RUIMTE 
 
3.1  Wegen en fietspaden  
We hechten veel belang aan het effectief oplossen van de verkeersproblematiek in en tussen de 
kernen. Daarbij moet een afweging plaatsvinden tussen de economische belangen en de belangen 
die een directe relatie hebben met de leefbaarheid. Veiligheid staat daarbij voorop. We zullen 
daarom telkens afwegen welke verkeersmaatregelen getroffen moeten worden. 
 
3.2  Openbaar groen  
De openbare groenvoorzieningen blijven zo veel mogelijk op ten minste het huidige niveau 
gehandhaafd. Bij het realiseren van nieuwbouwplannen, waaronder de Centrumplannen, moet 
voldoende aandacht zijn voor openbaar groen en water.  
 
3.3  Riolering 
Iedere gemeente is verplicht een geldend Gemeentelijk RioleringsPlan (GRP) te hebben. In overleg 
met belanghebbende instanties (waaronder het waterschap) wordt een GRP opgesteld met een 
goede balans tussen kwaliteit en financiën. Dat plan vormt de basis voor een verantwoord 
rioleringsbeleid tot het jaar 2014 en daarna. 
 
 
4. RUIMTE EN ECONOMIE 
 
4.1  Samenwerking bedrijfsleven 
Halderberge zal, net als andere gemeenten, steeds vaker in overleg met allerlei externe partners tot 
resultaat moeten komen. De gemeente vervult daarin de regierol. Zij brengt partijen bij elkaar en is 
tegelijkertijd ondersteunend en faciliterend. We zullen ons hiervan bewust moeten zijn, daar met 
elkaar goede afspraken over maken en deze vervolgens ook bewaken. 
 
4.2  Voorzieningen 
Door de huidige economische crisis zal de werkloosheid naar verwachting verder oplopen. Aan de 
andere kant heerst een tekort aan goed geschoolde en ervaren arbeidskrachten. Dat komt onder 
andere door de vergrijzing en ontgroening van onze bevolking. Vergrijzing is de toename van het 
aantal oudere werknemers. Onder ontgroening verstaan wij de daling van het aantal werknemers 
jonger dan 35 jaar.  
 
De gemeente zal daarom een meersporenbeleid moeten volgen om vraag en aanbod op de 
arbeidsmarkt beter bij elkaar te brengen. Aan de ene kant gaat het er om ontslag en langdurige 
werkloosheid zo veel mogelijk te voorkomen, bijvoorbeeld door stimuleringsmaatregelen. Zo zijn de 
bouwsector, de groenvoorziening en de agrarische sector belangrijke bedrijfstakken in Halderberge. 
Door overbodige regelgeving terug te dringen, de lastendruk te verminderen en procedures zo kort 
mogelijk te houden kunnen we de economische ontwikkeling van deze bedrijfstakken stimuleren en 
zo de werkgelegenheid bevorderen.  
 
Daarnaast blijven we investeren in arbeidskapitaal. Denk aan opleidingen, om- en bijscholing en 
mobiliteitsbevorderende maatregelen. We moeten in dit kader niet alleen lokaal, maar vooral ook 
regionaal denken. Om beter in te kunnen spelen op het invullen van vacatures in de regio biedt een 
regionaal arbeidsmarktbeleid en samenwerking met andere partijen voor gemeenten meer 
mogelijkheden.   
 
Binnen onze gemeente zal de komende jaren een forse bouwtaakstelling worden ingevuld. Deze 
zal tevens bijdragen aan het bevorderen van de werkgelegenheid. Dat geldt niet alleen voor de 
bouwsector, maar ook voor groenbedrijven en toeleveranciers. De samenwerking tussen 
werkgevers en scholen is daarom cruciaal in het kader van scholing en het creëren van stages en 
leerwerkplekken.  
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De economische vooruitzichten voor bedrijventerrein Borchwerf II zijn goed. Dat draagt bij aan een 
gunstige ontwikkeling van de werkgelegenheid. De sluiting van enkele grote bedrijven op de 
bestaande bedrijventerreinen baart ons zorgen. Wij streven naar een spoedige invulling van de 
vrijkomende locaties.   
 
Economisch handelen gaat samen met city marketing: het ‘op de kaart zetten’ van Halderberge. Dat 
heeft alles te maken met arbeidsmarktbeleid, het realiseren van woningbouw, maar ook het 
stimuleren van toerisme en recreatie. We moeten ervoor zorgen dat Halderberge wordt gezien als 
de plaats waar mensen graag wonen, werken en recreëren. Een mogelijke demografische krimp 
mag niet leiden tot onleefbare kernen. We zoeken daarom naar samenwerking met onder andere 
het midden- en kleinbedrijf en de plaatselijke ondernemersverenigingen om de primaire 
winkelvoorzieningen in de kernen in stand te houden. We zullen Halderberge blijvend promoten 
door een samenhangend pakket van voorzieningen te realiseren dat afgestemd is op de schaal van 
de vijf kernen, maar tegelijkertijd voldoende onderscheidend is ten opzichte van andere plaatsen. 
 
4.3  Toerisme 
Halderberge heeft alles in zich om op toeristisch-recreatief gebied verder te groeien. Versterking 
van deze bedrijfstak draagt bij aan de economische versterking van Halderberge.  
 
4.4  Ruimtelijke ordening 
Bij het opstellen van toekomstige bestemmingsplannen speelt de economische uitvoerbaarheid een 
grote rol. We hechten er daarom aan dat de bestemmingplannen in nauw overleg met de 
betrokkenen worden opgesteld. De bestemmingsplannen moeten in overeenstemming zijn met de 
Structuurvisie 2010 en de Toekomstvisie 2020. 
 
We onderkennen een directe relatie tussen de Centrumplannen en de herziening van de 
bestemmingsplannen. Er zullen daarom duidelijke afspraken moeten worden gemaakt over de 
termijnen waarbinnen de ontwikkelingen plaatsvinden.  
 
4.5  Volkshuisvesting 
Bij de bouw van woningen is een beleid nodig dat uit gaat van de doelgroepenbenadering. Dat 
betekent voldoende woningen voor senioren en starters; uiteraard afgestemd op de bij hen levende 
behoeften. Ook de doorstroming moet worden bevorderd. Verder moeten we mogelijkheden 
creëren voor zelfbouwers. De bouwplannen moeten tegelijkertijd dienen als impuls voor de vitaliteit 
van de kernen. 
 
Het is noodzakelijk dat zoveel mogelijk wordt geïnvesteerd in duurzaam en levensloopbestendig 
bouwen. Met de woningstichtingen en projectontwikkelaars zullen we hierover heldere afspraken 
maken. 
 
4.6  Milieubeleid 
Nederland is een van de dichtstbevolkte landen ter wereld. Rust, ruimte en frisse lucht zijn schaars. 
Bescherming van die waarden vergt inzicht en creativiteit. Duurzaamheid staat volop in de 
schijnwerpers. Economische ontwikkelingen zijn belangrijk voor Halderberge, maar mogen niet ten 
koste gaan van alles. Economie, ecologie en leefbaarheid moeten met elkaar in evenwicht zijn. Ook 
de inwoners kunnen een bijdrage leveren. Initiatieven om tot zuiniger energiegebruik te komen zijn 
nodig. Dit vergt juist het vergroten van het energiebewustzijn. Afval en afvalverwerking hebben 
hiermee een directe relatie.  
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5. MAATSCHAPPELIJKE ONDERSTEUNING EN WELZIJN 
 
5.1  Algemeen 
Naast investeringen in de fysieke omgeving moet ook geïnvesteerd worden in mensen en hun leef- 
en werkomgeving. De gemeente ontwikkelt en formuleert samen met maatschappelijke organisaties 
beleidsambities. Dat betekent een pakket van voorzieningen dat, afhankelijk van wettelijke 
mogelijkheden en andere ontwikkelingen, voortdurend aan veranderingen onderhevig is. Een 
flexibele, creatieve en meedenkende overheid is daarbij noodzakelijk. De maatschappelijke 
voorzieningen moeten vanuit deze context worden ontwikkeld en hebben betrekking op 
kinderopvang, peuterspeelzaalwerk, onderwijs, buitenschoolse opvang, zorgvoorzieningen, welzijn, 
sport, cultuur en ouderenzorg. Door te sturen op deze voorzieningen bepalen we de sociale agenda 
van de toekomst. 
 
5.2  Wmo 
In de Wet maatschappelijke ondersteuning (Wmo) zijn de Welzijnswet, de Wet voorzieningen 
gehandicapten (Wvg) en een deel van de Algemene wet bijzondere ziektekosten (AWBZ) 
opgenomen. Door allerlei, voornamelijk wettelijke, ontwikkelingen zullen gemeenten de komende 
jaren belangrijke keuzes moeten maken. Zo heeft met ingang van 1 januari 2010 een wetswijziging 
plaatsgevonden waardoor thuiszorgaanbieders geen alfahulpen meer in mogen zetten voor burgers 
die voor hulp in natura hebben gekozen. Verder is het nog maar de vraag of de Wmo-gelden die de 
gemeente tot op heden ontvangt voldoende zullen zijn voor de toekomstige behoeften van de 
gebruikers. Een goede informatievoorziening draagt er toe bij dat de burgers de juiste keuze 
kunnen maken tussen een persoonsgebonden budget en hulp in natura. 
 
Daarnaast zullen meer verschuivingen gaan plaatsvinden binnen de Wmo en de AWBZ. Het is niet 
uitgesloten dat de AWBZ steeds soberder wordt ingevuld. Zo vindt nu al een discussie plaats over 
de afschaffing van de vergoeding voor individuele begeleiding. Door deze maatregelen kunnen 
steeds meer zwakkeren in onze samenleving in de problemen komen. Zij zullen in toenemende 
mate bij de gemeenten aankloppen voor hulp. We anticiperen hierop door beleid te formuleren 
vanuit een breed geïntegreerd maatschappelijk takenpakket.  
 
5.3 Leefbaarheid 
De WMO onderscheidt negen prestatievelden, waarbij prestatieveld 1 een belangrijke plaats 
inneemt. Dit behelst het bevorderen van de sociale samenhang en de leefbaarheid van dorpen, 
wijken en buurten. Dat is een ruim en breed begrip. De gemeente heeft de vrijheid om daar lokaal 
invulling aan te geven. Vanwege de bevolkingssamenstelling en de lokale tradities kunnen de 
behoeften per kern namelijk sterk verschillen. Wij willen daarom kerngericht invulling geven aan de 
begrippen sociale samenhang en leefbaarheid. Daarmee beogen we de sociale samenhang te 
bevorderen door bijvoorbeeld ontmoetingsplaatsen te realiseren, zoals multi-functionele en 
sportaccommodaties. Bij de uitwerking van dit streven staat een aanpak voorop die gericht is op de 
behoeften in de kernen. 
 
5.4  Minimabeleid 
We zullen nog meer aandacht moeten besteden aan de invulling van het armoedebeleid en de 
schuldhulpverlening. Het gaat dan niet alleen om het verstrekken van bijstand, maar ook om 
inkomensondersteuning. Denk aan het terugdringen van wat bekend staat als ‘niet-gebruik’ van 
voorzieningen. Niet iedereen weet de weg te vinden naar het juiste loket.  
   
5.5 Participatiebudget 
Met toepassing van de participatiewetgeving (re-integratie, inburgering en volwassenen-educatie) 
zullen we bijstandgerechtigden ondersteunen bij de inschakeling in het arbeids-proces en 
voorzieningen aanbieden aan inburgeringsplichtigen en inburgeringsbehoeftigen. Ook zullen we de 
persoonlijke ontplooiing ten dienste van het maatschappelijk functioneren van volwassenen 
bevorderen. Het gaat dan concreet om de uitvoering van de Wet werk en bijstand (WWB), de Wet 
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inburgering (WI) en de Wet educatie en beroepsonderwijs (WEB). We zullen aangeven in hoeverre 
het noodzakelijk is het beleid op de genoemde terreinen te actualiseren en zo nodig te herijken. 
 
Voor wat betreft de zorgvoorzieningen leiden demografische ontwikkelingen tot vergrijzing van onze 
bevolking met als gevolg een forse toename van de zorgkosten. Daar komt bij dat steeds meer 
verantwoordelijkheid bij de burger komt te liggen. Die burger wordt geacht zo lang mogelijk 
zelfredzaam te zijn en in zijn eigen woon- en leefomgeving te blijven wonen. Daarbij wordt steeds 
vaker een beroep gedaan op mantelzorgers en andere vrijwilligers. We zullen daarom nagaan hoe 
we deze gedragslijn in Halderberge kunnen promoten. 
 
Halderberge zal zich bezinnen op de wijze waarop zij de regie kan blijven voeren op het gebied van 
de zorg. Op diverse gebieden bestaan veel verschillende activiteiten. We gaan kijken welke overlap 
daar in zit en op welk wijze die omgevormd kan worden tot een goed samenwerkend geheel. We 
moeten op een praktische en creatieve manier zoeken naar oplossingen die recht doen aan de 
mensen die hulp behoeven.  
 
5.6  Sport 
Sport en ontspanning stimuleren de fysieke gezondheid en het welzijn van de mensen. Sport- en 
ontspanningsverenigingen en hun accommodaties dragen tevens bij aan de gemeenschapzin en de 
leefbaarheid van de kernen. Vandaar dat zij ondersteuning verdienen van de gemeente. In februari 
2010 heeft de Rekenkamer West-Brabant het Rapport ‘Onderzoek naar de effecten van de 
privatisering van sportaccommodaties, gemeente Halderberge’ naar de raad gezonden. In 2010 
wordt de Sportnota verwacht. Voor ons zijn deze nota’s leidend voor het sportbeleid in de komende 
jaren. 
 
 
6. ONDERWIJS EN JEUGD 
 
6.1  Jeugdbeleid  
De jeugd heeft de toekomst en we vinden het belangrijk zowel in preventieve als repressieve zin 
maatregelen te treffen. Jeugdbeleid vraagt om een integrale uitvoering, omdat vrijwel alle 
gemeentelijke beleidsterreinen de leefwereld van kinderen en jongeren raken. Daarom moeten we 
afspraken maken over een sluitende zorgketen voor de jeugd.  
 
Verdere ondersteuning moet plaatsvinden vanuit het Veiligheidshuis en het Centrum voor Jeugd en 
Gezin. Vanuit de regierol van de gemeente streven wij naar een nauwere samenwerking tussen 
deze twee instanties. De gemeente participeert immers in beide.  
Door vergroting van de naamsbekendheid van zowel het Veiligheidshuis als het Centrum voor 
Jeugd en Gezin kunnen we een groter draagvlak creëren en daarmee een intensiever gebruik.  
 
Het toenemende gebruik van drugs, vooral onder de jeugd, baart ons zorgen. Wij streven daarom 
een effectief drugsbeleid na. Een brede aanpak in samenwerking met onze maatschappelijke 
partners staat voorop in die aanpak.  
 
Ook zullen we aandacht blijven schenken aan de toepassing van de drank- en horecawetgeving. 
Daarbij staat het terugdringen van het alcoholgebruik onder de jeugd centraal. We blijven de 
scholen, de supermarkten en de horeca-exploitanten betrekken bij de uitvoering van dat beleid. 
 
6.2  Onderwijs 
Voor wat betreft het onderwijs willen we denken vanuit een ketenbenadering en inspelen op de 
ontwikkelingsmogelijkheden van kinderen. Afgestemd op de behoeften realiseren we brede scholen 
in de verschillende kernen. Ter invulling van de buitenschoolse opvang zal een verbinding worden 
gelegd met de (sport-)verenigingen.  
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De versterking tussen onderwijs en sport vindt niet alleen plaats door de introductie van 
combinatiefuncties, maar ook door de expliciete bijdragen die verenigingen gaan leveren aan de 
leerlingen uit het onderwijs. Voor wat betreft de maatschappelijke betrokkenheid zullen we daarom 
investeren in een wederzijdse relatie tussen sport en onderwijs.   
 
Om het risico op taalachterstand bij bepaalde doelgroepen te beperken zullen we de nadruk leggen 
de vroegschoolse educatie. We maken daarover resultaatafspraken met de schoolbesturen, 
kinderopvang en peuterspeelzalen. 
 
 
7. FINANCIËN 
 
De economische crisis heeft onmiskenbaar consequenties voor de gemeentelijke inkomsten en 
uitgaven. Zo kunnen de inkomsten onder druk komen te staan door een tijdelijke vermindering van 
de bouwactiviteiten. Dat leidt namelijk tot lagere inkomsten uit de grondexploitaties en verminderde 
inkomsten uit bouwleges. Kijkend naar Halderberge heeft dat, op basis van de nu bekende 
gegevens, geen consequenties voor de meerjarenraming. Er is namelijk rekening gehouden met de 
eind 2009 vastgestelde Centrumplannen en de ramingen uit de opbrengsten van de bouwleges 
waren al eerder verlaagd. Voor wat betreft de uitgavenkant kunnen we nu niet schatten of 
bijvoorbeeld de kosten van bijstandsuitkeringen zullen stijgen. Hetzelfde geldt voor een mogelijke 
toename van de kosten door de kwijtschelding van belastingen. 
 
Het rijk heeft ter stimulering van de economie veel geld geïnvesteerd. Daarbij heeft het zich op het 
standpunt gesteld dat het in tijden van laagconjunctuur noodzakelijk is geld in de economie te 
pompen om dat vervolgens in een periode van hoogconjunctuur weer terug te laten vloeien.  
 
De stimuleringsmaatregelen van het rijk hebben de overheidstekorten fors doen oplopen. Het 
kabinet heeft aangegeven die tekorten in de toekomst te zullen corrigeren. Net als het rijk zal de 
gemeente deze last niet naar toekomstige generaties door willen schuiven. Dat betekent zonder 
twijfel dat de gemeenten worden geconfronteerd met aanzienlijke kortingen op het gemeentefonds 
en de specifieke uitkeringen. 
 
Op het moment van opstellen van dit raadsprogramma is niet bekend hoeveel de gemeente 
Halderberge moet bezuinigen. Vast staat dat het om een aanzienlijk bedrag gaat. We zullen 
daarom kritisch zijn met het invullen van nieuwe wensen. Hoe we invulling geven aan die opgave 
valt nu nog niet aan te geven. We zullen keuzes moeten maken over wat we in de toekomst wel en 
niet meer zullen doen.  
 
We hechten eraan te benadrukken dat dit proces zorgvuldig moet verlopen. Op basis van de te 
maken keuzes zullen we beoordelen wat de consequenties zijn, ook voor de ambtelijke organisatie. 
 
 
8. SLOTBESCHOUWING 

Wij nodigen het college van burgemeester en wethouders uit dit Raadsprogramma op korte termijn, 
maar uiterlijk gereed ter behandeling in de raad van oktober 2010, nader uit te werken in een 
concreet Collegeprogramma voor de komende vier jaar. Voor elk beleidsvoornemen uit dit 
Raadsprogramma verwachten wij in het Collegeprogramma een voorstel met tenminste een 
overzicht van de financiële consequenties, een tijdsplanning en een inzage in de ambtelijke 
capaciteit die met de uitvoering is gemoeid.                                    

Voor zover wij daarin geen wijzigingen voorstellen hebben wij het bestaande beleid niet herhaald in 
dit Raadsprogramma. Het college dient het bestaande beleid wel mee te nemen in het 
Collegeprogramma.  
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Introductie wethouders  
 
 
J.C.M. (Jan) Paantjens  CDA Halderberge 
Jan Paantjens is op 19 februari 1959 geboren in Oud Gastel. Hij is getrouwd met Will van Eekelen. 
Zij is geboren in Hoeven. Samen hebben ze drie zoons van 14, 16 en 18 jaar oud. Jan heeft zijn 
Atheneum diploma gehaald op het Thomas More (nu Markland) College in Oudenbosch. Daarna 
heeft hij de opleiding voor volledig bevoegd onderwijzer aan de Pedagogische Academie 
(tegenwoordig Pabo) “De Vossenberg” ook in Oudenbosch gevolgd. Jan is dus met recht een echte 
Halderburger.  
 
Jan is zijn (onderwijs)loopbaan begonnen op het schippersinternaat in Zwijndrecht. Hij heeft daar 
de jongste groepen (6-8 jarigen) begeleid. Daarna heeft hij 15 jaar in Breda op een groeischool in 
de Haagse Beemden gewerkt. De laatste jaren was hij daar coördinator van de 
bovenbouwgroepen. In 2000 is hij directeur geworden van de Joannesschool in Oud Gastel. Dit 
heeft hij zeven jaar gedaan, waarvan een jaar in combinatie met het directeurschap van de Steiger 
in Stampersgat. Tijdens zijn onderwijsloopbaan heeft Jan diverse kortere of langere 
opleidingstrajecten gevolgd, waaronder MO Nederlands (3 jaar), gedragsspecialist, taalcoördinator 
en diverse managementopleidingen, waaronder de opleiding tot schoolleider (Magistrum, Breda).   
 
Jan is sinds 1999 actief in de lokale politiek. Zo was hij in de periode 1999 - 2006 raadslid voor het 
CDA in de gemeente Halderberge en van 2006 t/m 2007 fractievoorzitter. Vanaf november 2007 is 
hij wethouder met vooral welzijnsonderdelen in de portefeuille. Jan heeft diverse bestuurlijke 
functies in het verenigingsleven vervuld.  
 
Jan denkt dat er drie belangrijke uitdagingen voor de toekomst liggen:  
1e  Uitvoering geven aan de centrumplannen. “Er liggen nu mooie plannen dus nu aanpakken”.   
2e  Er voor zorgen dat op een goede manier invulling gegeven wordt aan de waarschijnlijk niet te 
vermijden bezuinigingen. “Bezuinigen moet, maar wel rekening houden met  de consequenties”.  
3e  Het imago van oftewel de publieke opinie over de Halderbergse politiek verbeteren. Dit kan 
alleen door als college en raad op een gepaste manier samen op te trekken. “Je bent het niet altijd 
met elkaar eens bent, maar dat wil niet zeggen dat je elkaar zwart moet maken of met modder moet 
gooien. Er zijn meer overeenkomsten dan verschillen!” 
 
Jan Paantjens treedt de komende collegeperiode op als wethouder maatschappelijke 
ontwikkelingen.  
 
 
J.A. (Jan) Akkermans   WOS 
Jan is op 22 januari 1951 geboren te Oud Gastel. Hij woont al vanaf zijn geboorte in Oud Gastel. Hij 
is getrouwd met Mien en samen hebben zij twee kinderen. Jan heeft technische onderwijs gevolgd 
in Oudenbosch. Daarna heeft hij, na diverse bouwkundige opleidingen, zijn studie als bouwkundig 
opzichter VTS-BNA (HBO-niveau) te Rotterdam afgerond. Hij is ook in het bezit van het 
ondernemersdiploma timmerbedrijf. Naast het bovenstaande heeft Jan diverse 
brandweeropleidingen gevolgd tot het niveau van officier en instructeur. 
 
Jan is begonnen bij het aannemingsbedrijf Gebr. van Ginneken uit Oud Gastel.  
Vanaf 1984 werkte hij als bouwkundig opzichter bij diverse grotere projecten in de regio Dordrecht. 
Momenteel, vanaf 1994, is Jan betrokken bij de grote restauratieprojecten in het westelijke deel van 
Nederland als projectleider/hoofdopzichter van Van Hoogevest Architecten uit Amersfoort. 
 
Naast deze drukke baan was Jan tot 2006 jaren lang lid van de vrijwillige brandweer.  
De laatste tien jaar als plaatsvervangend commandant brandweer Halderberge en tevens 
groepscommandant Oud Gastel.  
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Daarnaast vervult Jan nog enkele nevenfuncties. Zo is hij bijvoorbeeld lid van een aantal 
monumentencommissies in Noord Brabant en examineert hij voor de VTS-BNA opleiding 
bouwkundig opzichters als afronding van die opleiding. 
 
Jan is sinds 1998 actief in de politiek en was tot 2006 voorzitter van de WOS. In de periode 2006-
2010 was hij raadslid voor de WOS.  
 
Jan vindt belangrijk, dat er een stabiel bestuur komt op basis van gelijkwaardigheid en wederzijds 
vertrouwen. Ook vindt hij het belangrijk een inhaalslag te maken met betrekking tot de uitvoering 
van de centrumplannen en het opzetten van een structuur-/toekomstvisie voor Halderberge. Hierbij 
alle kernen beschouwen op basis van gelijkwaardigheid en ontwikkelingen af te stemmen op 
specifieke behoefte van elke kern.  
 
Jan Akkermans treedt de komende collegeperiode op als wethouder ruimtelijke ordening.   
 
 
Ir. P.J. (Peter) Bons   Hoeven 2000 
Peter Bons is op 8 maart 1952 geboren op Aruba (Nederlandse Antillen). Hij woont sinds 2005 in 
Hoeven. Hij is getrouwd met Ankie en heeft twee studerende kinderen. Peter heeft de HBS-B 
gevolgd in Den Helder en Den Haag. Daarna heeft hij de opleiding voor Technische Dienst officier 
gevolgd aan de Koninklijke Militaire Academie te Breda. Ook studeerde hij in 1986 af voor de studie 
Werktuigbouwkunde en Industriële Organisatie aan de TH-Delft. 
 
Peter heeft zijn militaire loopbaan als kolonel van de Technische Staf bij de Koninklijke Landmacht 
afgesloten in 2004. Daarna is hij werkzaam geweest in de arbeidsre-integratie en het middelbaar 
onderwijs wis- en natuurkunde. Sinds 2008 geeft hij leiding aan de hbo-opleidingen Technische 
Bedrijfskunde en Bedrijfswiskunde van een technische academie van de Haagse Hogeschool in 
Delft.  
 
Peter is sinds 1983 actief in de politiek. Hij was in de periode 1986 - 1990 raadslid voor de VVD in 
de gemeente Terheijden. Sinds 2005 is hij actief voor Hoeven 2000. 
 
Peter vindt dat de gemeente Halderberge toe is aan een (h)echt collegiaal bestuur, dat oog heeft 
voor de behoeften van alle kernen en voor het gezamenlijk belang van Halderberge. De realisatie 
van de centrumplannen is de grootste uitdaging in een periode van minder inkomsten voor de 
gemeente. 
 
Peter Bons treedt de komende collegeperiode op als wethouder middelen 
 
 
Ing. H.M. (Bert) Suijkerbuijk  O.N.S. Halderberge  
Bert Suijkerbuijk is geboren op 28 juni 1946 in Bergen op Zoom. Hij woont sinds 1972 in 
Oudenbosch, samen met Anke. Zij hebben samen vier kinderen. Bert zat op het Moller Lyceum 
(HBS) in Bergen op Zoom. Daarna volgde hij een opleiding aan de H.Te.S. (Levensmiddelen 
Technologie) in ’s-Hertogenbosch. 
 
Gedurende zijn loopbaan heeft Bert verschillende managementfuncties vervult. Als laatste was hij 
directeur van Gamko Horecatechniek bv in Etten-Leur. In 2004 stopte hij bij dit bedrijf en sindsdien 
maakt hij gebruik van een vroegpensioenregeling. Bert heeft nog een eigen BV, waarin hij een 
aantal commerciële zaken heeft ondergebracht. 
 
Bert is actief geweest in de locale politiek van 1976 tot 1983 als lid van O.N.S. Daarnaast heeft hij 
diverse bestuursfuncties vervult, waaronder het voorzitterschap van de Oudenbossche Tennis Club 
(OTC) en van de Mixed Hockey Club Oudenbosch (MHCO). Ook was hij voorzitter van het 
schoolbestuur van de Blauwhoef in Oudenbosch.  
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Thans is hij voorzitter van Cliëntenraad van Franciscus Ziekenhuis in Roosendaal en 
regiobestuurder van de Stichting SIR-55, die staat voor het realiseren van woningen voor medioren 
en senioren.  
 
Halderberge staat de komende jaren voor een grote uitdaging. De crisis zal zonder meer invloed 
hebben op de financiële positie van de gemeente. Voor Bert een interessante uitdaging mee te 
werken aan het realiseren van de vele plannen. Samenwerking en vertrouwen binnen het nieuwe 
college is daarbij van essentieel belang.  
 
Bert Suijkerbuijk treedt de komende jaren op als wethouder openbare ruimte. 
 
 


